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Pokračujeme v opravách a úpravách areálu, kde sídlil

spolek chovatelů. Bude opravena fasáda u domu 

č. p. 79 a také začneme s úpravou zeleně u obecního

úřadu a Domova seniorů.

Od května došlo k uzavírce silnice mezi Broumovem 

a Šonovem. Objízdné trasy jsou dlouhé, ale po tomto

omezení nám bude odměnou nová silnice, po které se

nám bude určitě lépe a bezpečněji jezdit.

Další novinkou v naší obci je změna ředitelky MŠ. Po

16 letech odchází do důchodu paní Lenka Hurdálková,

kterou vystřídá ve funkci ředitelky paní Martina

Hájková.

A protože přichází léto, 

čas dovolených, přeji

dětem a studentům krásné

prázdniny plné zážitků, 

sluníčka a zábavy, a nám 

dospělým především 

klid a odpočinek.

S úctou

Monika Hornychová, starostka

Slovo starostky

Vážení spoluobčané,

s přicházejícími teplými měsíci nastává pestrý

program kulturních a společenských akcí. V naší

obci byl v červnu tou nejvýznamnější akcí 

13. ročník Malého letního dovádění, který se u nás

uskutečnil poprvé. Přípravy byly náročné, každý,

kdo kulturní a společenské akce pro veřejnost

pořádá, musí vynaložit obrovské množství energie

do hladkého průběhu, aby vám bylo dobře a nic

vám při návštěvě akce nechybělo. Nebývá to jedno-

duché, proto všem organizátorům jakékoliv 

šonovské akce, patří obrovský dík.

Z kulturních akcí je před námi letní kino a již 

každoroční ARTFEST ŠONOV, který pořádají

manželé Klírovi.

Z investičních činností bylo dokončeno parkoviště 

u KD, nově vybudovaný byt z „Nory“, altánek 

u Domova seniorů, nové kontejnerové stání,

kterým se snažíme vyplnit mezeru v chybějících

kontejnerech pro občany v horním konci naší obce,

nová uvítací cedule při vjezdu do Šonova.

ŠONOVSKÉ NOVINY
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ABY BYLO V ŠONOVĚ JASNO

Vzhledem k šířícím se nejasnostem a  pochybnostem, jak
to bylo, je a bude s chovatelským areálem má ZO zato, že
je potřeba se k této věci vyjádřit.

Chovatelskému spolku Šonov bylo do roku 2006
stanoveno nájemné ve výši 1Kč ročně. V roce 2006, 
s nástupem nového starosty, byl nájem zvýšen na 1500
Kč ročně a od 1. 1. 2019 bylo sjednáno roční nájemné ve
výši 2400 Kč s možností pronájmu areálu do podnájmu
jiné osobě.

Vzhledem k rozsáhlým opravám a financování areálu
(oprava střechy, zednický materiál, rozvody nové elektři-
ny, venkovní úpravy areálu za cca 1,0 milionu korun) ze
strany obce a k minimálnímu příjmu od chovatelů se ZO
obce snažilo domluvit s předsedou chovatelů na tom, že
příjem z pronájmu třetí osobě bude placen do pokladny
obce, jelikož se jedná o obecní maje-tek (nás všech, 
nikoliv o majetek chovatelů). S tímto řešením předseda
spolku v žádném případě nesouhlasil. Na základě toho,
byla spolku zaslána výpověď s dodatkem, že se
domluvíme na smlouvě nové, s novými pravidly.
  
Aby byla smlouva definována správně, zaslali jsme dotaz
do právní poradny a obdrželi odpověď, kde bylo uvedeno,
že nelze, aby obec obdržela příjem z nájmu mezi
nájemcem a třetí osobou (podnájemné), neboť se zkracují
práva nájemce. V souladu s touto odpovědí přicházely 
v úvahu dvě možnosti, buď zvýšit nájem chovatelům za
areál, nebo novou nájemní smlouvu již neposkytnout. 

Po schůzce ZO se zástupci chovatelů bylo rozhodnuto
ponechat areál pod vedením obce za podmínek stejných
jako se spolkům a ostatním zájemcům půjčuje KD, tj.
zdarma, pokud budou pořádat veřejnou akci. V ostatních
případech za nájemné a energie.

Nikdo nezpochybňuje, že by chovatelé neodvedli
v tomto areálu kus práce. Ano, odvedli, ale veškeré
financování zaštiťovala obec. Pokud šlo o placení, bylo
poukazováno na to, že je to obecní majetek, pokud šlo 
o rozhodování, co se tam uskuteční, rozhodoval spolek
chovatelů (předseda). 

Domníváme se, že oba naše spolky mají mít stejné
možnosti. Tudíž propůjčování tohoto areálu přes obec se
nám jeví jako nejspravedlivější.

Mnoho z vás zajímá, proč není tradiční výstava. Je to roz-
hodnutí chovatelského spolku, nikoliv ZO, neboť z naší
strany nebyl problém, aby se akce uskutečnila v souladu 
s výše uvedeným rozhodnutím.

Zastupitelstvo obce Šonov

V KD je umístěno nově promítací plátno, které nám
věnoval Jakub Ševc. Mockrát děkujeme!! 

  

mailto:obec@sonov.cz
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Šonov má od 12. června svou originální uvítací sochu.
Za instalaci děkujeme autorovi sochy, uměleckému kováři Alchiferovi (Ondřejovi Klírovi), a Marianu Zsigovi, a také vám, kteří
jste pomohli s kováním lístků.

Obec Šonov 

ŠONOV MÁ VLASTNÍ SOCHU

S novým školním rokem nastupuje do funkce nová ředitelka MŠ Šonov. Po 16
letech skončila ve vedení MŠ Bc. Lenka Hurdálková, která odchází do důchodu.
Bylo vyhlášeno konkurzní řízení, do kterého se přihlásily tři uchazečky.
Výběrové řízení proběhlo 22. 5. 2024.

Novou ředitelkou se stala Bc. Martina Hájková, která v současnosti působí na
pozici učitelky v MŠ Broumov. Znalost práce v mateřské školce, dlouholetá
pedagogická praxe i vzdělání ji předurčují pro řádný výkon funkce.

"Z mého pohledu je stěžejním úkolem MŠ naučit děti samostatně myslet,
rozhodovat se a projevovat se v souladu s morálními hodnotami. Připravit je na
vstup do ZŠ a do dalšího skutečného života. Vytvořit příjemné, bezpečné prostředí
pro děti, rodiče a zaměstnance. Prostředí s veškerými podmínkami ke kvalitnímu
předškolnímu vzdělávání, kde je respektována osobnost každého jednoho dítěte.
Mou snahou bude bez předsudků a s otevřenou myslí pomoci dětem růst a zajistit
jejich všestranný rozvoj," říká Bc. Martina Hájková.

Nové paní ředitelce moc gratuluji, přeji pevné nervy a hodně energie.

Odcházející paní ředitelce paní Bc. Lence Hurdálkové děkuji za několikaleté
vedení MŠ a přeji hlavně pevné zdraví, spokojenost v osobním životě a šťastný
důchod!

Pokud by měl někdo z rodičů zájem umístit své dítě do MŠ Šonov, stále je zde
tato možnost. Rádi Vás v naší školce přivítáme.

     Monika  Hornychová, starostka

NOVÁ ŘEDITELKA MŠ ŠONOV

https://www.facebook.com/marian.zsigo?__cft__[0]=AZVfwb4Dj87ChrabTWLBGJjZxMbGsP49llRTgObBXXm-02XHJflv2jUswohYI10GjrkLl3MCVqwY8uMOz5jWTyIjKdyLeW5SQrICeZf0LunfTMbSV9zx5xgtSETUpgdCTK_HpSZhUFBuFXfDYWkuz7UdLKTATmGT2WxtgTL68-Tawv-TLq7j_-TivOra_q-a7kDGMgeLIJGABel22AjdbPt4i-Dky7fdHqn_JGWlKfsqL1PhZctjItMygdUt7wsHjBg&__tn__=-]K-R


I N F O R M A C E  Z  Ú Ř A D U

-4-

ČEKÁ NÁS NOVÝ ZPŮSOB
NAKLÁDÁNÍ S PET LAHVEMI

OBJÍŽĎKA NA ROŽMITÁL 
-  ČTĚTE POZORNĚ

Vážení přinášíme Vám aktuální informace o projedná-
vané novele zákona, která by mohla zásadně změnit
způsob nakládání s PET lahvemi v naší zemi. Tato novela
se nachází zatím 
v legislativním procesu, jejíž cílem je zavést vratný
systém PET lahví.

1. Snížení odpadu: Vratné PET lahve by významně
přispěly ke snížení množství plastového odpadu. Díky
zálohovému systému by mělo být více lahví vráceno
a recyklováno, namísto 
toho, aby končily na skládkách nebo v přírodě.
2. Ekologický přínos: Zvýšená míra recyklace by vedla 
k úsporám přírodních zdrojů a snížení emisí CO2
spojených s výrobou nových plastů.

3. Ekonomické výhody: Pro spotřebitele by systém
znamenal možnost získání zpět zálohu za každou
vrácenou láhev. Pro obce a města by pak znamenal
snížení nákladů na likvidaci odpadu.Jak by systém
fungoval?

Systém by fungoval stejně jako při koupi např. piva
,spotřebitel by při nákupu zaplatil zálohu a po použití by
láhev vrátil na určené sběrné místo, např. v supermar-
ketech, nebo speciálních sběrných automatech, a záloha
by mu byla vrácena. Sběrná místa by pak PET láhve
předávala k recyklaci.

Co nás čeká dál?

Nyní se čeká na další kroky v legislativním procesu,
včetně projednávání novely v parlamentu. Je důležité, aby
byly zohledněny názory všech zainteresovaných stran 
a aby byl systém nastaven tak, aby byl co nejefektivnější
a nejpřínosnější pro životní prostředí i ekonomiku.

Od roku 2025 nás čeká zavedení nového kontejneru
na tříděný textil.
Staré oblečení, boty nebo bytové textilie ve velké míře
stále končí v černých popelnicích a později na skládkách.
Aby se snížilo množství odložených textilií, budou od
začátku roku 2025 obce povinně zřizovat místo, na
kterých mohou občané nepotřebný textil a obuv odložit.
V naší obci je kontejner na použitý textil již přistavěn a
využíván, ale tento nový bude pro účely textilu a bot k
vyhození (např. roztrhané a poškozené). V budoucnu na
náklady spojené se sběrem a svozem budou obcím
přispívat samotní výrobci. Tato povinnost je nyní projed-
návána v rámci revize směrnice o odpadech, po jejím
schválení bude do tohoto zákona transponována.

     Jan Křížová, zastupitelka

Zdá se, že někteří řidiči správně nepochopili fungování
objížďky z důvodu rekonstrukce silnice z Broumova na
Rožmitál, přestože je směr objízdné trasy viditelně
označen v terénu  dopravními značkami. 

Přikládáme proto mapku trasy pro lepší pochopení. 
Tato objížďka je jednosměrná! Znamená to tedy, že jinou
trasou se dostanete do Broumova a jinou zase zpět. 

Ze Šonova vede objížďka na Rožmitál, odtud štěrkovou
spojnicí do Benešova, odkud sjedete Broumova k pivovaru.
Zpáteční cesta vede naopak přes Otovice, kde je nedaleko
za restaurací La Sahula odbočka vlevo na štěrkovou (místy
asfaltovou) spojnici Otovice-Šonov  ke kostelu sv. Markéty
v Šonově.

Předpokládaný termín uzavírky je 10. 6.–29. 9.2024.
Prosíme všechny o dodržování dopravního značení, ale 
i doporučené rychlosti, vzhledem k povrchu cesty a jeho
prašnosti.

Obec Šonov
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S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

 ÚTERÝ A ČTVRTEK

10:45 - 11:15 u KD

11:30 - 12:00 u Domova seniorů

pojízdná prodejna
čerstvé pečivo

přímo v obci Šonov

Domov seniorú má nově

altánek pro společné 

chvile (třeba u kávy). 

Ať dobře slouží!

Obec Šonov

ALTÁNEK U DOMOVA SENIORŮ

R U D O L F  H O L Ý  
V Ě R A  C E J Z L A R O V Á  
R U D O L F  K O P I Š T Ě

 

    

JUBILANTI
Přejeme vám 
hodně štěstí, 
pevné zdraví 

a 
životní 

optimismus.

Děkuji zastupitelům obce za milou

návštěvu a krásný dárek k mému životnímu

jubileu. 

Miroslava Skřivanová

DODRŽUJTE NOČNÍ KLID
Nočním klidem se označuje doba určená k odpočinku,

během které by měl být chráněn zdravý lidský

spánek. V ČR ji upravuje zákon o ochraně veřejného

zdraví a je stanovena od 22:00 večer do 6:00 ráno.

V zájmu dobrých mezilidských vztahů v naší obci vás

vyzýváme, abyste se chovali více ohleduplně ke svým

sousedům a noční klid dodržovali. 

Předejdete tak konfliktům, které mají negativní

dopad na společné soužití občanů v naší obci.

Obec Šonov
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„Tak jsme první no a cóóóó.... no a cóóóó...," zvedali zástupci Božanova nad hlavu cenu pro vítěze 13. ročníku

Malého letního dovádění. Soutěže v netradičních disciplínách mezi týmy obcí a spolků Broumovska hostil

tentokrát Šonov a Božanovu se podařilo obhájit loňské vítězství, když po šesti disciplínách, kdy se sčítala dílčí

umístění po jednotlivých kolech, měli jeho zástupci 25 bodů. Borci z Božanova vyhráli ale jen o fous - druhé

Vernéřovice měly jen o bod více.

Týmová chůze po prkénkách, střelba na divočáka, holínková štafeta v nošení vody, hod podkovou na kolík,

skládání puzzle a jízda s kolečkem zatíženým spolusoutěžícím - v těchto šesti disciplínách se celkem 14 týmů

zúčastnilo 13. ročníku Malého letního dovádění soutěže v netradičních disciplínách mezi týmy obcí a spolků

Broumovska.

Klání zahájila starostka obce Monika Hornychová zapálením „olympijského ohně", když ji pochodeň předal

Tomáš Magnusek ve cvičebním úboru. „Jsme se s paní starostkou báli těch kraťas," povytahoval si režisér

půjčené červené kraťasy. „Ale v těch problém nakonec nebyl. Problém byl spíše v tom, že jak jsem si dal před

tím bramborák, tak pak mi klouzala v ruce pochodeň," zavtipkoval.

Ještě než se soutěžící začali věnovat disciplínám, užili si vystoupení v podobě upravené verze spartakiádní

skladby starších žákyň. Legendární Poupata sice původně byla určena pro starší žákyně ve věku 11 a 14 let, ale

i zralejší provedení si vysloužilo potlesk obecenstva, stejně jako choreografii na hit skupiny Abba, kterou

cvičenky předvedly v závěru.

13. ročník Malého letního dovádění přinesl hostitelskému Šonovu 13. místo. „Děkujeme našemu šonovskému

týmu za reprezentaci a našim rozhodčím za spravedlivé hodnocení. I přesto, že nedosáhli nejlepšího výsledku,

úsměv a dobrá nálada je neopustila," ohlédla se za vydařenou sobotou starostka obce Monika Hornychová.
 

Jirka Řezník, psáno pro Náchodský deník

MALÉ LETNÍ DOVÁDĚNÍ  -  TENTOKRÁT V ŠONOVĚ



R Ů Z N É

-7-



R Ů Z N É

MARATON STORY TIME

ŠONOVSKÉ NOVINY - EVID. ČÍSLO MK ČR 17332 

Periodický tisk územního samosprávného celku / Obec Šonov, Šonov 318, 549 71 / www.sonov.cz
Vychází: 4x ročně (leden, duben, červenec, listopad). Uzávěrka vždy k 15. dni měsíce před vydáním nového čísla.
Náklad: 120 výtisků / Tisk: Obec Šonov. Kontakt: obec@sonov.cz
Grafické zpracování, sazba: Jana Cónová / Příspěvky neprocházejí jazykovou korekturou. 
Redakce si vyhrazuje právo příspěvky redakčně upravovat, případně krátit (po konzultaci s autorem příspěvku). 

Psal se 5. červen a já (Jaroslav Veverka nejmladší) jsem 
v 9 hodin ráno vyběhl svůj historicky druhý Mezinárodní
pražšký maraton. 

Jako přípravu jsem letos i kvůli škole lehce oproti
loňskému roku podcenil a naběhal jsem v přípravě pouze
něco kolem 450 km.

Přesný cíl (čas) jsem si letos kvůli abnormálně teplému
začátku května nedával, avšak snaha byla zdolat čas pod
4 hodiny, což se nakonec o malý kousek nepodařilo, ale
závod (měřící 42,2km) jsem dokončil. Závod v samém
srdci Prahy, vedoucí přes takové památky jako Karlův
most, či velká část historického centra, byla ohrazena
pouze pro nás běžce. Závod běželo přes 8000 lidí, kdy já
se umístil v TOP 3000 běžcích.

Na podzim plánuji Hradecký půlmaraton, kde si chci
zaběhnout osobní rekord, tedy pod 1:30:00.

Jarda Veverka

Obec Šonov přeje novomanželům Ehlovým, aby jejich společný
život byl naplněn zdravím, štěstím, láskou a přátelstvím.

mailto:sonov@obec.cz

